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Wij stellen u voor kennis te nemen van:
De beantwoording van artikel 45 raadsvragen van D66 over "Gezonde lucht op Zwolse scholen".

Toelichting op het voorstel

Op 8 oktober is door Sonja Paauw van D66 vragen gesteld op grond van Artikel 45 in verband met het onderwerp: 
“Gezonde lucht op Zwolse scholen”.  

Hieronder zijn de vragen integraal overgenomen, gevolgd door een antwoord. 

1. Zijn alle Zwolse scholen inmiddels onderzocht?
 
In augustus heeft minister Slob een brief aan de voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal gestuurd 
(zie bijlage 1). De brief beschrijft dat het medio augustus onduidelijk was wat de invloed van ventilatiesystemen is 
op de verspreiding van het coronavirus. Gevraagd naar mogelijke maatregelen met betrekking tot ventilatie heeft 
het RIVM daarom verwezen naar de bestaande wettelijke eisen uit het bouwbesluit. Het advies aan scholen is – 
voor zover dat nog niet gedaan is - hun ventilatie te controleren op de daarvoor geldende eisen. De PO- en VO-
raad hebben een, met RIVM-afgestemd, praktische handreiking online gezet om scholen te ondersteunen bij deze 
inventarisatie. Wanneer blijkt dat de ventilatie niet voldoet kan de school contact opnemen met de lokale GGD. De 
GGD adviseert vervolgens over passende maatregelen.
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In aanvulling op het advies van het RIVM heeft minister Slob een Landelijk Coördinatieteam Ventilatie Scholen 
(LCVS) ingesteld. Dit team heeft een ambitieplan opgesteld. Op basis van dit plan moest uiterlijk op 1 oktober het 
onderwijspersoneel en de leerlingen weten wat de status is van het schoolgebouw (inclusief gymzaal). Het 
ambitieplan betekent voor scholen het volgende:

 Alle scholen hebben onder verantwoordelijkheid van het schoolbestuur een check gedaan om te 
onderzoeken of de gebouwen voldoen aan de eisen; 

 Als hun gebouwen niet aan de eisen voldoen, is er contact opgenomen met de lokale GGD. Wat de 
maatregelen zijn die een school moet nemen is per situatie afhankelijk. De GGD adviseert hier over. 

 Alle scholen communiceren vóór 1 oktober aan hun onderwijspersoneel en leerlingen waar de school 
staat. Dit betekent dat de school ofwel communiceert dat de gebouwen voldoen aan de eisen, ofwel welk 
plan er ligt om ervoor te zorgen dat de gebouwen voldoen aan de eisen. Ook communiceert de school dit 
aan de sectorraad, waarmee wordt bijgedragen aan het landelijk beeld. 

De Zwolse schoolbesturen zijn in augustus direct gestart met het uitvoeren van onderzoek uitgaande van het 
ambitieplan van de Landelijke Commissie Ventilatie Scholen (LCVS). 

2. Zo ja, wat is daarvan de uitkomst? 

Op 1 oktober  heeft het LCVS zijn rapportage uitgebracht, met hierin een ‘foto’ van de staat van schoolgebouwen 
in Nederland (zie bijlage 2). Het Coördinatieteam constateert dat 11 procent van de inmiddels onderzochte 
schoolgebouwen (777 locaties) nog niet voldoet aan de bestaande normen voor de luchtkwaliteit, hier zijn mogelijk 
aanpassingen nodig. 38 procent van de onderzochte schoolgebouwen voldoet wel (2.678 locaties). Bij de overige 
scholen (51 procent) loopt het onderzoek nog of kon het onderzoek nog niet uitgevoerd worden.

De “landelijke foto” van de staat van de schoolgebouwen in Nederland, zoals gepresenteerd door het LCVS, komt 
overeen met de Zwolse situatie. Samengevat is voor ruim 50 procent van de Zwolse scholen nu nog niet bekend 
of deze wel of niet voldoen. De schoolbesturen voeren op dit moment voor deze schoolgebouwen volop onderzoek 
uit. Het is nu nog niet bekend wanneer alle onderzoeken zijn afgerond.  

3. Kunt u een overzicht geven van de gebouwen met onvoldoende luchtkwaliteit? 

Op dit moment heeft de gemeente Zwolle geen overzicht van gebouwen met onvoldoende 
luchtkwaliteit. De schoolbesturen hebben dat wel en hebben hierover gecommuniceerd naar ouders, 
leerkrachten en leerlingen.  

4. Op welke wijze heeft het college de scholen tijdens de zomervakantie ondersteund om de 
luchtkwaliteit op orde te krijgen in aanloop naar het nieuwe schooljaar? 

Sinds het uitbreken van het coronavirus voeren gemeente Zwolle en de schoolbesturen structureel overleg met 
elkaar. Op basis van een gezamenlijke verantwoordelijkheid, passend bij ieders rol en verantwoordelijkheden, 
wordt er alles aan gedaan om het onderwijs in Zwolle doorgang te laten vinden. Tijdens de overleggen staan 
verschillende onderwerpen op de agenda, waaronder ventilatie. 
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5. Is het College van plan om maatregelen te nemen om het problematische “binnenmilieu van 
bestaande gebouwen’ aan te pakken en gezonde lucht te waarborgen? 

Het college heeft geen zorgplicht (wettelijke rol) in dit vraagstuk. Het vraagstuk is door de rijksoverheid expliciet bij 
de schoolbesturen geadresseerd. Zij zijn verantwoordelijk voor de instandhouding van de scholen en ontvangen 
daarvoor bekostiging van de rijksoverheid. Het college ziet wel kansen om met de subsidieregeling van de 
rijksoverheid een kwaliteitsimpuls te geven aan het binnenklimaat van de scholen. Het voorstel is dan ook om het 
onderwerp ventilatie in het IHP op te nemen en eventueel te koppelen aan het thema “Energieneutraal maken 
bestaande schoolgebouwen” (zie hoofdstuk 7 van het IHP).

6. Hoe zit het met de financiering daarvan? Kan de gemeente een beroep doen op het geld dat de 
regering beschikbaar stelt? 

Gemeente Zwolle en de schoolbesturen bekijken samen de mogelijkheden om gebruik te maken van de landelijke 
subsidieregeling van de rijksoverheid. De rijksoverheid gaat hiervoor een bedrag van 360 miljoen euro 
beschikbaar stellen. Zoals het er nu naar uitziet kiest het Rijk ervoor om de subsidieaanvraag procesmatig via 
gemeenten te laten verlopen. Ook is het de verwachting dat het Rijk onder de voorwaarde van cofinanciering geld 
beschikbaar stelt en waarbij de bijdrage van het Rijk per project is vastgesteld op een x percentage van de totale 
investeringskosten van de te treffen maatregelen. De subsidieregeling is nog under construction.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

voorzitter, Peter Snijders

secretaris, Ingrid Geveke


